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Den 28. august 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1130 (MOF alm. del) stillet 29. juni efter ønske fra Ruben 

Kidde (RV). 

Spørgsmål nr. 1130 

”Vil ministeren oplyse eventuelle udfordringer, herunder juridiske, der vil være knyttet til at oprette en 

pantordning på cigaretskodder på alle cigaretter solgt i Danmark?” 

Svar 

Cigaretskod hører hverken til i naturen eller på gaderne i vores byer. De små skod kan ligne noget 

naturligt, men cigaretskod er lavet af plastik. Når de smides i naturen nedbrydes de til mikroplast, som 

ikke bare forsvinder, men gør skade på vores natur og vandmiljø. 

 

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål 1129, så forventer jeg, at det kommende oprydningsansvar 

for cigaretskod vil have en effekt på at få løst problemet med cigaretskod i naturen.  

 

Vores pantsystem er velkendt og virker for vores drikkevareemballager, som genanvendes til nye 

emballager. Det vil være muligt at oprette en pantordning for cigaretskod, men det er ikke en enkel 

løsning. Pantordninger kræver blandt andet oprettelsen af et administrativt system til opkrævning og 

udbetaling af pant, pantmærke og ny infrastruktur til aflevering og håndtering af cigaretskod.   
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